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Zápis z 21. jednání Pracovní skupiny Venkov 

Název 21. jednání Pracovní skupiny Venkov 

Datum 18. 4. 2023, 09:00 – 11:00 

Místo Zborovská 11, Praha 5 – Smíchov, místnost 3072 

Účastníci viz prezenční listina 

Přílohy zápisu 1) Příloha č. 1_Pozvánka + program 

2) Příloha č. 2_Prezenční listina 

3) Příloha č. 3_Prezentace: Česká pošta – spolupráce s obcemi ve 

Středočeském kraji 

4) Příloha č. 4_ Prezentace: Pilotní program Věda v praxi obcí + 

Katalog služeb 

5) Příloha č. 5_ Prezentace: Dotační program Obchůdek 2021+ 

ve Středočeském kraji 

6) Příloha č. 6 - Aktualizace Statutu a Jednacího řádu PS Venkov 

 

1. Zahájení 21. jednání PS Venkov 

Předseda PS Venkov, pan Petr Halada přivítal všechny přítomné členy a hosty na 21. jednání 

skupiny a seznámil je s programem samotného jednání a s přednášejícími. Dotázal se přítomných, zda 

mají zájem program doplnit či upravit, přičemž nebylo námitek. 

Pracovní skupina se sešla v usnášeníschopném počtu členů (9 členů, 4 hostů, podrobněji 

Příloha č. 2).  

P. Halada představil paní Janu Dufkovou, starostku obce Dublovice – spolupráce s PS jako nový 

člen. Dalším novým členem je pan Václav Vozábal, starosta obce Klučenice. Sekretariát RSK osloví 

ještě bývalého starostu městyse Jince, pana Hálu, zda by měl zájem o členství v PS Venkov. 

Předseda PS vyzval přítomné členy, zda je někdo proti výše uvedenému jmenování nových členů. 

Nikdo nebyl proti a usnesení bylo jednomyslně přijato. 

Bylo přijato usnesení č. 1-21/2023/PSV: Pracovní skupina Venkov Regionální stálé 

konference pro území Středočeského kraje jmenovala nové členy PS – Janu Dufkovou  

a Václava Vozábala. 
 

Aktuální seznam členů PS bude zveřejněn na web stránkách RSK v sekci PS Venkov. 
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2. Aktualizace Statutu a Jednacího řádu PS Venkov 

Hana Benšová zmínila úpravy Statutu a Jednacího řádu PS. Předseda PS vyzval přítomné členy, 

zda je někdo proti uvedené aktualizaci. Nikdo nebyl proti a usnesení bylo jednomyslně přijato. 

Bylo přijato usnesení č. 2-21/2023/PSV: Pracovní skupina Venkov Regionální stálé konference 

pro území Středočeského kraje schvaluje aktualizaci Statutu a Jednacího řádu PS Venkov.  

Pan předseda představil jednotlivé body programu. Tento bod byl bez připomínek, a tudíž 

jednomyslně schválen. 

Poté již vyzval přednášející k zahájení prezentace. 

3. Česká pošta – spolupráce s obcemi ve Středočeském kraji – (Boris Šlosar, manažer 

spec. útvaru implementace transformace pro státní poštovní služby 

 

Pan Boris Šlosar uvedl, že se ČP vydala cestou transformace, tedy od 1. 7. 2023 se změní některá 

legislativní pravidla týkající se hustoty poboček. V obcích nad 2,5 tis. obyvatel dostupnost poštovní 

služby – tato se bude měnit z 2 km na 3 km. Minimální počet poboček v rámci celé ČR bude 2900. 

Zrušení 300 poboček ve velkých městech, které mají více jak jednu provozovnu. K transformaci 

dochází zejména z důvodu klesající poptávky po základní poštovní službě. Nutno držet komfort pro 

zákazníka. Venkovská síť provozoven zůstane zachována. Česká pošta již vyčerpala všechny možnosti 

optimalizace nákladů, jinak by muselo dojít k ukončení činnosti ČP. V rámci tohoto prvního kroku se 

dotkne optimalizace obcí se dvěma a více poštami, nedotýká se pošt Partner. Ve Středočeském kraji 

pošta redukuje v 15ti městech síť 24 pošt. ČP, aby udržela faktický provoz, si musela půjčovat od 

komerčních bankovních domů, nicméně nyní už k půjčkám banky nejsou náklonné. ČP je státní 

podnik a na svůj provoz si musí vydělat. Venkovská síť zachována formou pošty Partner → 

CENTRA SLUŽEB. Ze strany ČP žádost o podporu ze strany samospráv (např. výhodný nájem a 

podmínky). ČP, v případě nezájmu o poštu Partner, vybírá prostřednictvím VŘ provozovatele, ale 

vždy před uzavřením smlouvy, zkonzultuje s obcí vybraného provozovatele služeb. SČ kraj nyní cca 

105 obcí, kde je řízený zájem o službu pošty Partner.  

P. Halada poděkoval za prezentaci. Nastínil představu (vzor Velká Británie), aby na ČP bylo 

možné vyřídit např. pas či občanský průkaz. Aplikace digitalizace v praxi je velmi mizivá. ČP by 

mohla být pobočkou Úřadu práce (dávky na bydlení atd.).  
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V. Vozábal se dotázal, co nastane, pokud obec nebude chtít přijmout poštu Partner a pošta 

žádného jiného provozovatele nenajde? V obci Klučenice pošta Partner zřízena, náklady na provoz 

jsou známé a obec je v současnosti v minusu (400 - 500tis.Kč/rok) i za pomoci finanční odměny od 

pošty. Problematika například s Czech POINT– nutná výpomoc obcím s vyřízením.  

B. Šlosar uvedl, že pobočka pošty zůstane do té doby, než se najde vhodný provozovatel. Pro 

venkov možnost získat pracovní místo, zaměstnanec může pro obec dělat více činností, neboť poštovní 

služby ubývají, paušální odměna však zůstane stále stejná. Služby Czech POINT nelze převést na třetí 

stranu. Pokud je provozovatelem obec, musí mít své vlastní zařízení.  

Na konci dubna proběhne jednání ČP s panem ministrem Jurečkou (digitalizace Úřadu práce). 

Svoji síť ČP nabízí státu již několik let. Stát by mohl prostřednictvím ČP zajišťovat další služby 

směrem k občanům. 

P. Halada konstatoval, že dochází k doplácení pošty Partner ze strany obcí (např. obec Chýně 

doplácí na poštu Partner 720 tis./rok – vyšli vstříc obyvatelům a mají otevřeno nad rámec normální 

pracovní doby), obce finanční prostředky musí hradit i na matriky, stavební úřady, na evidenci 

obyvatel atd. a vše z rozpočtu obce, tudíž obcím se do provozování pošty Partner nechce.  

B. Čebišová se optala, jak bude vymezovat ČP pobočky, které vstoupí do pošty Partner, co je 

obec, co venkov?  

B. Šlosar sdělil, že pošta Partner může být kdekoliv. Venkov se váže na obce pod 2,5 tis. 

obyvatel. Pokud se však objeví zájemce o poštu Partner, ČP bude toto chtít řešit a zrealizovat. 

Nejdříve ČP nabídne službu obci, poté provozovateli.  

R. Tvrdík nastínil, že obce se do pošty Partner nepohrnou, jelikož jim ostatní starostové sdělí 

zkušenosti; problematika s podmínkami např. nemožnost uzavření pošty na 14 dní. Přímluva revidovat 

podmínky služby.  

B. Šlosar zareagoval s tím, že ČP nerovná se poštovní služba, nutné rozlišovat. ČP zajišťuje 

poštovní služby na základě udělené licence – pro občany ČR musí být poštovní služba zajištěna každý 

pracovní den. Jakmile pošta Partner vznikne, tak je potřeba zajistit otevření. Funkční institut zástupu 

tzn., když se na ČP obrátíte 14 dní předem, zajistí zástup, ovšem za poplatek. 
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P. Schmidt poukázal na problém, když je zaměstnanec nemocný? Prostor, aby ČP jednala se 

svým nadřízeným orgánem o změnách legislativy.  

P. Halada apeloval na možnost vyvolat za Svaz měst a obcí ČR jednání s ČTÚ, které licenci 

uděluje.  

B. Šlosar kvitoval iniciovat jednání s ČTÚ týkající se legislativních změn. 

P. Halada závěrem sdělil, že bude osloven Odbor regulace komunikačních činností a poštovních 

služeb, Ing. Hana Hankiewiczová (tel. 224 004 761 / hankiewiczovah@ctu.cz). 

Pan Boris Šlosar poděkoval za pozornost a rozloučil se s přítomnými. 

Prezentace je součástí zápisu jako Příloha č. 3. 

 

Další bod programu přednesl pan Přemysl Růžička, ze Středočeského inovačního centra. 

. 

4. Pilotní program Věda v praxi obcí (Ing. Přemysl Růžička) 

Program vyhlášen a schválen zastupitelstvem kraje a od 3. 4. je možné podávat žádosti. Musí se 

jednat o spolupráci VO a municipality (DSO) ze Středočeského kraje. Způsobilé výdaje max. 200 tis. 

vč. DPH na projekt, míra podpory 100 %. Nutná konzultace se SIC před začátkem realizace. 

P. Schmidt by uvítal katalog služeb, vyjmenování organizací, jaké služby jsou ochotné nabídnout. 

P. Halada nabídl p. Růžičkovi možnost napsat krátký článek o dané aktivitě (o spolupráci se SIC) 

do Zpravodaje pro obce ve SČ kraji. 

Prezentace a Katalog služeb jsou součástí zápisu jako Příloha č. 4.  

 

 

  

mailto:Ing.%20Hana%20Hankiewiczová
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5. Dotační program Obchůdek 2021+ ve Středočeském kraji (Mgr. Kateřina 

Urbanová Mojsejová, Ph.D.) 

Příjem žádostí probíhal od 2.1.2023 do 23.1.2023. Hranice nejnižší možné dotace byla stanovena 

na 30 tisíc, nejvyšší možná dotace byla 80 tisíc – většina žadatelů. MPO chce pokračovat s projektem 

Obchůdek 21+ minimálně dalších 5 let. V roce 2024 by mělo dojít k navýšení alokace ze 4 na 5 mil. 

Kč. 

R. Tvrdík se dotázal, zda se počítá s dofinancováním ze strany KÚ? P. Halada uvedl, že spíše ne. 

Obsah přednášky je součástí prezentace – viz Příloha č. 5. 

6. Různé 

P. Halada zmínil, že se v úterý dne 25. 4. bude účastnit jednání na MF ČR, týkající se místních 

poplatků. MF žádá revizi místních poplatků, domnívá se že obce I. typu neumí vybírat místní poplatky 

(vzešlo z kontrol), tudíž převod na II. obce (předpoklad vzniku 280 nových II. obcí, přesunutí 

některých výkonů státní správy). Pokud mají členové návrh na změnu výši poplatků či nějaký podnět 

(zrušení, změny alokací či nový poplatek), zaslat panu předsedovi na email. Smysluplnost některých 

poplatků, např. poplatek za zhodnocení pozemku vyžívá 0,2 % obcí, přičemž například poplatek za 

odpady má 99 % využití obcemi. 

R. Tvrdík se dotázal na slevu na odpady (počet rekreačních objektů). P. Halada jednal s bývalou 

ministryní ŽP, příslib o zakomponování do novelizace vyhlášky, avšak k tomu nedošlo. P. Halada 

iniciuje PS v rámci SMS ČR (p. Milan Kazda) aby se tímto zabývala.  

V. Vozábal zmínil problematiku redukce základních škol na malých obcích. 

P. Halada uvedl, že MŠMT považuje vesnické školy za výborné, na druhou stranu je pro ně 

systém velmi drahý. Tudíž v nějakém časovém horizontu musí dojít k redukci. MŠMT nyní řeší 

svazkové školy. P. Halada doporučuje pozvat na příští jednání PS Venkov paní Mgr. Bc. Martinu 

Běťákovou, náměstkyni ministra školství. 
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Materiály z 21. jednání NSK v Plzni pan Halada zašle všem členům PS Venkov pro informaci 

emailem.  

Pan předseda poděkoval všem přítomným za účast. Následně bylo 21. jednání pracovní skupiny 

ukončeno. 

 

Zapsala: Hana Benšová, garant PS Venkov, sekretariát Regionální stálé konference Středočeského 

kraje 

 

Zápis schválil:  

 

Dne 11. 5. 2023   

      Petr Halada v.r. 

         předseda pracovní skupiny

       

 

 


